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Prezydent UEFA Michel Platini       

potwierdziğ, Ũe EURO 2012 bňdzie   

okazjŃ do promocji ĂSolidarnoŜciò i jej 

dokonaŒ. Zapowiedziağ teŨ, Ũe uczuli 

polskich partner·w na problem       

dobierania partner·w do sponsoringu 

futbolu. 

Takie zapowiedzi padğy 9 marca w 

szwajcarskim Nyon podczas spotkania 

szefa Europejskiej Federacji Piğkarskiej z 

przewodniczŃcym NSZZ ĂSolidarnoŜĺò 

Piotrem DudŃ.  

Szef zwiŃzku przypomniağ, Ũe zmiany 

w Europie śr.-Wsch. zostağy zapoczŃtko-

wane w 1980 r. wğaŜnie przez nasz zwiŃ-

zek. ï Wszystko zaczňğo siň w GdaŒsku i 

stamtŃd promieniowağo na resztň Europy. 

Trzeba o tym przypominaĺ ï powiedziağ 

Piotr Duda. Szef ĂSò zaprosiğ Michela 

Platiniego, by podczas jednej z najbliŨ-

szych wizyt w Polsce odwiedziğ historycz-

nŃ salň BHP w GdaŒsku. Zaproszenie 

zostağo przyjňte. Podobnie jak  propozycja 

wsp·lnej promocji ĂSolidarnoŜciò.           

ï OczywiŜcie jako organizacja sportowa 

musimy byĺ neutralni politycznie, ale to 

jest wyjŃtkowe miejsce i moment w    

historii ï powiedziağ Michel Platini. 

WaŨnym tematem rozm·w byğ teŨ   

problem ğamania praw pracowniczych w 

firmach sponsorujŃcych polski futbol.          

ï Wiem, jak waŨna dla UEFA jest gra fair 

play. Jako ĂSolidarnoŜĺò chcemy, Ũeby 

sponsorzy polskiej piğki grali fair w    

sprawach pracowniczych i by nie docho-

dziğo tam do dyskryminacji zwiŃzkowc·w        

ï powiedziağ Piotr Duda.  

Michel Platini przyznağ, Ũe dotarğy do 

niego sygnağy o nieprzedğuŨaniu um·w o 

pracň czğonkom ñSolidarnoŜciò w skle-

pach naleŨŃcych do sieci ĂBiedronkaò. 

Jak powiedziağ, jest za szukaniem 

Ăspoğecznych rozwiŃzaŒò, ale jako szef 

UEFA nie ma moŨliwoŜci, by ten problem 

rozwiŃzaĺ. Zapewniğ, Ũe w tym tygodniu 

poruszy sprawň podczas spotkania z pol-

skim ministrem sportu Adamem         

Gierszem. ï OczywiŜcie nie chodzi tu o 

zrywanie jakichkolwiek kontrakt·w 

[reklamowych], ale uczulň go na problem 

dobierania partner·w do sponsoringu       

ï powiedziağ Michel Platini, kt·ry zapo-

wiedziağ teŨ, Ũe sprawň poruszy w rozmo-

wach z PZPN. ï To nasz wsp·lny interes, 

Ũeby sytuacja byğa przejrzysta ï podsumo-

wağ Piotr Duda. 

Szef ĂSolidarnoŜciò wrňczyğ prezyden-

towi UEFA dwie wykonane z wňgla   

figurki Slavka i Slavki ï maskotek      

turnieju EURO 2012. Na proŜbň Piotra 

Dudy przygotowali je g·rnicy z kopalni 

Bobrek-Centrum w Bytomiu. ï C'est    

magnifique ï oceniğ prezent zachwycony 

Michel Platini. WyraŦnie rozluŦniony 

zaŨartowağ teŨ, Ũe nie zna zbyt wielu sğ·w 

po polsku, a te, kt·rych nauczyğ siň od 

Zbigniewa BoŒka podczas wsp·lnej gry 

w Juventusie Turyn, nie powinny padaĺ 

podczas oficjalnych spotkaŒ.  

Podczas ğ·dzkiego spotkania Komisji 

Krajowej, 15 i 16 marca, odbňdzie siň 

dyskusja m.in. na temat aktualnej   

sytuacji w kraju i dziağaŒ zwiŃzku w 

obronie miejsc pracy i zakğad·w pracy.  

W porzŃdku obrad Komisji Krajowej 

znajduje siň stanowisko w sprawie ustawy 

ĂPrawo o szkolnictwie wyŨszym, ustawy 

o stopniach i tytule naukowym oraz o 

stopniach i tytule w zakresie sztukiò 

uchwalonej przez Sejm 4 lutego 2011r. 

Zdaniem zwiŃzkowc·w uchwalony     

projekt ustawy wprowadza rozwiŃzania,  

kt·re sŃ szkodliwe dla polskiej nauki, 

szkolnictwa wyŨszego i Ŝrodowiska    

akademickiego.  

W Ğodzi prezydium Komisji Krajowej 

zaprezentuje projekt budŨetu KK za rok 

2010 i plany budŨetowe na rok 2011. 

 Komisja Krajowa, dziağajŃc zgodnie z 

uchwağŃ nr 1 XIV KZD, powoğa Radň 

Krajowego Funduszu Strajkowego oraz 

Zesp·ğ ds. Funduszu wspierania statuto-

wych zadaŒ ZwiŃzku.  

 Natomiast na drugi dzieŒ obrad zapla-

nowano dyskusjň na temat organizacji 

tegorocznego XXVI KZD. 
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RzŃd postawiğ przede wszystkim na 

ratowanie budŨetu a nie na bezpieczeŒ-

stwo i wysokoŜĺ ŜwiadczeŒ przyszğych 

emeryt·w ï tak decyzjň rzŃdu w spra-

wie zmian w systemie emerytalnym 

ocenia Henryk Nakonieczny, czğonek 

prezydium KK NSZZ ĂSolidarnoŜĺò. 

- Pomimo konsultacji wr·ciliŜmy tak 

naprawdň do punktu wyjŜcia, czyli pier-

wotnego projektu, kt·rego istotŃ byğo 

zmniejszenie skğadki odkğadanej w syste-

mie kapitağowym ï dodaje Nakonieczny. 

     8 marca Rada Ministr·w przyjňğa pro-

jekt zmian w systemie emerytalnym, kt·-

ry trafi teraz do parlamentu. Niestety za-

brakğo w nim rekomendacji, kt·re zostağy 

wypracowane podczas prac w Komisji 

Tr·jstronnej i przyjňte w ubiegğy piŃtek 

przez Komitet Stağy Rady Ministr·w. Jed-

na z nich zakğadağa stopniowy wzrost 

skğadki odkğadanej w OFE do poziomu 5 

proc. 

Pozytywnie naleŨy natomiast oceniĺ 

utrzymanie dziedziczenie Ŝrodk·w groma-

dzonych na specjalnych subkontach w 

ZUS, na tych samych zasadach jak obec-

nie dziedziczona jest skğadka odkğadana w 

OFE. ï To byğ jeden z naszych najwaŨ-

niejszych postulat·w ï zaznacza Nako-

nieczny.  

W rzŃdowym projekcie utrzymano 

r·wnieŨ poziom zwolnionych od podatku 

dochodowego Ŝrodk·w lokowanych w 

IKZE juŨ od 2012 r. do 4 proc. ï Nie 

zmienia to faktu, Ũe wielu z przyszğych 

emeryt·w nie bňdzie mogğo sobie pozwo-

liĺ na dodatkowe oszczňdzanie na emery-

turň, z powodu niskich dochod·w. Obec-

nie teŨ moŨna oszczňdzaĺ w IKE, ale de-

cyduje siň na to niewiele os·b ï m·wi 

Nakonieczny.  

Niepewna jest natomiast kwestia wyso-

koŜci przyszğych emerytur. Zgodnie z 

projektem ustawy, Ŝrodki te bňdŃ walory-

zowane o wskaŦnik wzrostu gospodarcze-

go z ostatnich 5 lat i inflacji. Jednak spo-

s·b naliczania przyszğych emerytur uza-

leŨniony od zgromadzonego kapitağu po-

woduje, Ũe Ŝwiadczenia te bňdŃ niŨsze niŨ 

naliczane obecnie. Zdaniem Nakonieczne-

go przyjňty w projekcie poziom waloryza-

cji jest wystarczajŃcy, ale kluczowe jest 

aby na przestrzeni lat nie zmieniağ siň on 

na niekorzyŜĺ emeryt·w. - Gwarancja 

stağej waloryzacji i bezpieczne subkonto 

w czňŜci kapitağowej to konieczne warun-

ki, aby przyszğe Ŝwiadczenia miağy szanse 

byĺ na przyzwoitym poziomie - ocenia 

Nakonieczny. Jego zdaniem stağŃ walory-

zacjň m·gğby gwarantowaĺ np. urzŃd pre-

zydenta.  

Od poczŃtku prac nad zmianami w 

systemie emerytalnym NSZZ SolidarnoŜĺ 

domagağ siň przede wszystkim poğoŨenia 

nacisku na wysokoŜĺ i bezpieczeŒstwo 

ŜwiadczeŒ. W przyjňtym przez rzŃd    

projekcie tego brakuje. Przewiduje siň  

moŨliwoŜĺ agresywnego inwestowania 

bez utworzenia bezpiecznych funduszy 

dla ubezpieczonych zbliŨajŃcych siň do 

wieku emerytalnego. ï W ten spos·b na-

raŨa siň na ryzyko utraty oszczňdnoŜci 

osoby, kt·re zbliŨajŃ siň do osiŃgniňcia 

wieku emerytalnego. Czy przy takim  

poziomie Ŝrodk·w lokowanych w syste-

mie kapitağowym istnieje moŨliwoŜĺ  

efektywnego utworzenia bezpiecznego 

funduszu? ï pyta Henryk Nakonieczny. ï  

Przy zwiňkszonym ryzyku inwestycyjnym 

w akcje w systemie kapitağowym, skğadka 

do OFE w wysokoŜci 3,5 proc. moŨe nie 

wystarczyĺ, aby utrzymaĺ wğaŜciwy po-

ziom przyszğych ŜwiadczeŒ, a szczeg·lnie 

stopy zastŃpienia ï dodaje Nakonieczny. 

Szef ĂSò w Polifarbie Cieszyn  

wraca do pracy. - Jestem  dumny, 

Ũe naleŨň do takiego zwiŃzku zawo-

dowego, kt·ry potrafi skutecznie 

wspieraĺ, jeŜli jest taka potrzeba - 

m·wi.  
8 marca, w sp·ğce PPG Polifarb 

Cieszyn zostağo podpisane porozu-

mienie, na mocy kt·rego do pracy w 

tej firmie  powraca Mirosğaw Kitow-

ski, zwolniony w grudniu ubiegğego  

roku przewodniczŃcy zakğadowej 

ĂSò. To efekt stağego, solidarnego naci-

sku na wğadze cieszyŒskiej sp·ğki.  

W obronie Kitowskiego  zwiŃzkowcy 

zorganizowali dwie pikiety protestacyj-

ne. Uczestniczyli w nich zar·wno pra-

cownicy Polifarbu jak i przedstawiciele 

innych zakğad·w z cağego Podbeskidzia.        

W drugiej pikiecie, zorganizowanej 18 

lutego, wziňli teŨ udziağ reprezentanci 

ĂSolidarnoŜciò z innych region·w poğu-

dniowej Polski, solidarnie wspierajŃc 

zwolnionego kolegň. Prowadzone r·wno-

legle rozmowy poczŃtkowo koŒczyğy siň 

niczym. Przeğom nastŃpiğ na poczŃtku 

marca. W koŒcu 8 marca przedstawiciele 

Komisji Zakğadowej i ZarzŃdu Regionu 

Podbeskidzie NSZZ ĂSolidarnoŜĺò pod-

pisali z zarzŃdem Polifarbu porozumie-

nie. - Dziňkujň wszystkim, kt·rzy soli-

darnie stanňli w mojej obronie. Jestem 

dumny, Ũe naleŨň do takiego zwiŃzku 

zawodowego ï podkreŜliğ Mirosğaw Ki-

towski.  

- Nie zgadzamy siň na to, aby straŨacy 

mieli po wyjŜciu z jednostki wyznacza-

ne dyŨury w domu - protestuje Sekcja 

Krajowa PoŨarnictwa NSZZ "S". 

Ministerstwo Spraw Wewnňtrznych i 

Administracji pracuje nad zmianŃ rozpo-

rzŃdzenia w sprawie peğnienia sğuŨby 

przez straŨak·w. Nowe przepisy bňdŃ 

stanowiğy podstawň do wyliczania czasu 

sğuŨby. Kierownik jednostki bňdzie usta-

lağ harmonogram pracy straŨak·w tak, by 

r·wnomiernie obciŃŨyĺ ich pracŃ, takŨe w 

dni i godziny wolne od sğuŨby. Liczba 

kolejnych godzin wolnych dla jednego 

straŨaka nie bňdzie mogğa byĺ wiňksza 

niŨ 120. Ze wzglňdu na potrzeby sğuŨby 

bňdŃ wyznaczane takŨe dyŨury domowe. 

- Obecnie ze wzglňdu na zbyt mağŃ liczbň 

straŨak·w musimy peğniĺ sğuŨbň po 45-46 

godzin w tygodniu. Dlatego nie zgadza-

my sie na dyŨury domowe - m·wi Robert 

Osmycki, przewodniczŃcy Sekcji PoŨar-

nictwa - Proponowane rozwiŃzania wy-

kraczajŃ poza art. 35 ustawy o StraŨy, 

kt·ry wyraŦnie m·wi, Ũe sğuŨba nie moŨe 

przekraczaĺ 40 godzin w tygodniu. JeŜli 

ta nowelizacja wejdzie w Ũycie, zaskarŨy-

my jŃ do Trybunağu Konstytucyjnego. 

Do pracy wracajŃ r·wnieŨ w Telesko-

pie. 7 marca juŨ podczas pierwszej 

rozprawy SŃd Rejonowy w Sğubicach 

uznağ wypowiedzenia um·w o pracň z 

czğonkami organizacji zakğadowej 

ĂSolidarnoŜciò w Teleskopie za bez-

skuteczne.  

Wiňcej na www.solidarnosc.org.pl 


